

New and interesting species of the lichen genus *Verrucaria* (Verrucariaceae, Ascomycota) for Switzerland and France

Maud OÏHÉNART*, Philippe CLERC & Othmar BREUSS

Abstract: OÏHÉNART, M., CLERC, P. & BREUSS, O. 2018. New and interesting species of the lichen genus *Verrucaria* (Verrucariaceae, Ascomycota) for Switzerland and France. – *Herzogia* 31: 209–218.

Ten *Verrucaria* species are new for Switzerland (*V. ahtii*, *V. bisagnoensis*, *V. carnea*, *V. endocarpoides*, *V. floerkeana*, *V. gudbrandsdalensis*, *V. invenusta*, *V. pilosoides*, *V. pseudovirescens*, and *V. schindleri*), one for the canton of Geneva (*V. fuscoatroides*) and one for France (*V. transiliens*). One species is confirmed in Geneva (*V. inornata*). Short notes on diagnostic features, ecology and distribution of the species are provided.

Zusammenfassung: OÏHÉNART, M., CLERC, P. & BREUSS, O. 2018. Neue und interessante Arten der Flechtengattung *Verrucaria* (Verrucariaceae, Ascomycota) für die Schweiz und Frankreich. – *Herzogia* 31: 209–218.

Zehn *Verrucaria*-Arten sind neu für die Schweiz (*V. ahtii*, *V. bisagnoensis*, *V. carnea*, *V. endocarpoides*, *V. floerkeana*, *V. gudbrandsdalensis*, *V. invenusta*, *V. pilosoides*, *V. pseudovirescens* und *V. schindleri*), eine für den Kanton Genf (*V. fuscoatroides*) und eine für Frankreich (*V. transiliens*). Eine Art wird für Genf bestätigt (*V. inornata*). Kurze Anmerkungen werden zu Erkennungsmerkmalen, Ökologie und Verbreitung der Arten gemacht.

Key words: Biodiversity, Geneva, pyrenocarpous lichens, saxicolous, stonewalls.